



Andijk, October 24, 2024

Non-GMO DECLARATION

The KWS varieties of which seeds are delivered to you by us (see below listing), have been developed by conventional plant breeding methods and with techniques/methods, which are excluded from the scope of the "Directive 2001/18/EC of the European Parliament and of the Council of 12th March 2001 on the deliberate release into the environment of genetically modified organisms" ("Directive"). The seeds of these varieties have also been produced in a conventional way. Reasonable precautions have been taken with special diligence to achieve maximum purity and to avoid natural and/or adventitious presence of any other material including genetically modified organisms ("GMO"), which fall within the scope of the Directive.

However, seed production occurs in open fields under natural conditions with free circulation of pollen. Therefore, it is neither possible to totally prevent the adventitious presence of GMO, which fall within the scope of the Directive. This applies particularly in view of the fact that according to the current scientific knowledge it is not possible to prove, if a plant is a genome-edited plant or not, and to allocate a genome-edited plant to a technique/method used.

Yours sincerely,

S. Walter

¹ The translated German version is provided for convenience only. In the event of any discrepancy or inconsistency, the English version shall prevail.

Non-GVO ERKLÄRUNG

Die KWS Sorten, von denen wir Ihnen Saatgut liefern, wurden unter Verwendung traditioneller Züchtungsmethoden und mit Verfahren/Methoden gezüchtet, die vom Anwendungsbereich der „Richtlinie 2001/18/EG des Europäischen Parlaments und des Rates vom 12. März 2001 über die absichtliche Freisetzung genetisch veränderter Organismen in die Umwelt“ („Richtlinie“) ausgeschlossen sind. Das Saatgut dieser Sorten wurde ebenfalls auf konventionellem Wege erzeugt. Hierbei wurde mit großer Sorgfalt Vorkehrungen getroffen, um eine höchstmögliche Reinheit zu erreichen und zufallsbedingten oder natürlichen Besatz bzw. Beimengungen von fremdem Material einschließlich gentechnisch veränderten Organismen („GVO“), die dem Anwendungsbereich der Richtlinie unterfallen, zu vermeiden.

Die Saatgutvermehrung erfolgt auf dem offenen Feld unter natürlichen Gegebenheiten mit freiem Pollenflug. Es ist deshalb nicht möglich, das zufällige Vorhandensein von GVO, die dem Anwendungsbereich der Richtlinie unterfallen, völlig auszuschließen oder zu garantieren, dass Saatgutpartien unserer Lieferungen frei sind von jeglichen Spuren ebensolcher GVO. Dies gilt insbesondere vor dem Hintergrund, dass nach dem derzeitigen Stand der Wissenschaft genomeditierte Pflanzen nicht eindeutig nachzuweisen und einer verwandten Methode zuzuordnen sind

Mit freundlichem Gruss,

I. Garcia Losa

¹ Die übersetzte deutsche Fassung dient lediglich der Übersichtlichkeit. Im Falle von Unstimmigkeiten oder Widersprüchen ist die englische Fassung maßgebend.

KWS VEGETABLES NETHERLANDS B.V.

All offers and transactions are subject to our general terms and conditions of sale and delivery, which are available on and can be downloaded from our website www.kwsvegetables.com and are provided with this document.

Address
Middenweg 52
1619 BN Andijk
The Netherlands

Contact
Phone +31 228 591 462
info@kws.com
www.kwsvegetables.com

Managing Director
Simon Oliver Walter
Ignacio Garcia Losa

VAT-ID-No.
NL006901013B01
CC-No.
36012104

Rabobank – Westfriesland
IBAN
NL09 RABO 0302 4008 85
BIC
RABONL2U